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Protokół nr 1/24 z posiedzenia Komisji Edukacji oraz Komisji Polityki Społecznej 

Data posiedzenia: 21.05.2024 r. 

Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Katowice ul. Młyńska 4, sala 4,5 

Godzina rozpoczęcia posiedzenia: 12:00 

Godzina zakończenia posiedzenia: Komisji Edukacji 13:30 

Komisji Polityki Społecznej 14:00 

Prowadzący obrady: Przewodnicząca Komisji Edukacji Pani Magdalena WIECZOREK 

Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Adam SKOWRON 

Protokolantki: Katarzyna JAGLIŃSKA — KOŹLIK, Agata ŻURKOWSKA 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyło 10 radnych (na 10 ogółem). 

Zaproszeni goście: 

1) Wiceprezydent Miasta Katowice Pan Jerzy WOŹNIAK, 

2) Skarbnik Miasta Katowice Pani Danuta LANGE, 

3) Zastępca Skarbnika Miasta Katowice Pani Anna MOGWIC, 

4) Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Mieniem Pani Małgorzata WÓJCIK, 

5) Zastępca Naczelnika Wydziału Kultury Pani Jowita HERCIG, 

6) Naczelnik Wydziału Nadzoru Właścicielskiego Pani Mirosław STACHURA-JELEŃ, 
7) Zastępca Naczelnika Wydziału Polityki Społecznej Pani Jolanta WOLANIN, 
8) Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta Pani Katarzyna STAŚ, 
9) Zastępca Naczelnika Wydziału Zarządzania Kryzysowego Pani Joanna PRUCHNIEWSKA, 

10) Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Katowicach Pani Anna TREPKA, 
11) Pełnomocnik Prezydenta Miasta Katowice ds. Organizacji Pozarządowych Pani Agnieszka LIS, 
12) Pełnomocnik Prezydenta Miasta Katowice ds. Rozwiązywania problemów uzależnień Pan 

Maciej MACIEJEWSKI. 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczył: 
1. Radny Rady Miasta Katowice Pan Leszek PIECHOTA. 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

1. Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
2. Opiniowanie sprawozdania Prezydenta Miasta Katowice z wykonania budżetu miasta 

Katowice za 2023 rok: 

1) [DS-1807/24] Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok. 
a) ERRATA do części opisowej Sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 

rok. 

2) [DS-1810/24] Sprawozdanie o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej miasta 
Katowice na lata 2023-2045 za 2023 rok. 

3) [DS-1808/24] Sprawozdania z wykonania planów finansowych samorządowych instytucji 
kultury i Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, wobec którego miasto 
pełni funkcję organu tworzącego za 2023 rok. 

4) [DS-1809/24] Informacja uzupełniająca do sprawozdania z wykonania budżetu miasta 
Katowice za 2023 rok. 

5) [DS-1811/24] Informacja Prezydenta Miasta Katowice o stanie mienia komunalnego 

dotycząca roku budżetowego 2023. 

a) Korekta do informacji Prezydenta Miasta Katowice o stanie mienia komunalnego 

dotycząca roku budżetowego 2023. 
1 



6) [DS-1812/24] Sprawozdanie z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta Katowice 

za 2023 rok. 
7) [DS-7/24] Uchwała Nr 4200/IV/69/2024 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach z dnia 23 kwietnia 2024 r. w sprawie opinii o przedłożonym 

przez Prezydenta Miasta Katowice sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok wraz 

z informacją o stanie mienia komunalnego. 

8J (DS-1806/241 Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie rozpatrzenia 

i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok. 

9J (DS-6/241 Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta Katowice za 2023 rok. 

3. Opiniowanie projektów uchwał: 

1) [DS-8/24] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z realizacji „Programu współpracy miasta Katowice z organizacjami 

pozarządowymi na 2023 rok". 

2) [DS-20/24] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego wypłacanego dla strażaka ratownika ochotniczej straży 

pożarnej z budżetu miasta Katowice. 

3) [DS-27/24] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia 

sprawozdania Prezydenta Miasta Katowice z wykonania Miejskiego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 r. 

4) [DS-28/24] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za 2023 rok. 

5) [DS-32/24] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia 

Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla miasta Katowice na lata 2024-2030. 

4. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

5. Zakończenie posiedzenia. 

Ad. 1. Rozpoczęcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

Pani Przewodnicząca M. WIECZOREK i Pan Przewodniczący A. SKOWRON po powitaniu 

zgromadzonych na posiedzeniu gości oraz radnych, w tym nowo wybranych radnych poinformowali, 

że klauzula RODO dotycząca ochrony danych osobowych została umieszczona przed wejściem na salę 

obrad. Następnie Pan Przewodniczący przedstawił zebranym porządek obrad. 

Radni połączonych Komisja Edukacji oraz Komisja Polityki Społecznej jednogłośnie - 10 głosów „za" 

— przyjęli zaproponowany porządek posiedzenia. 

Ad. 2. Opiniowanie sprawozdania Prezydenta Miasta Katowice z wykonania budżetu miasta 

Katowice za 2023 rok. 
1) [DS-1807/241 Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok. 

a) ERRATA do części opisowej Sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice 

za 2023 rok. 
2) [DS-1810/24] Sprawozdanie o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej 

miasta Katowice na lata 2023-2045 za 2023 rok. 

3) [DS-1808/24] Sprawozdania z wykonania planów finansowych samorządowych 

instytucji kultury i Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, wobec 
którego miasto pełni funkcję organu tworzącego za 2023 rok. 

4) [DS-1809/24] Informacja uzupełniająca do sprawozdania z wykonania budżetu miasta 

Katowice za 2023 rok. 
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5) [DS-1811/24] Informacja Prezydenta Miasta Katowice o stanie mienia komunalnego 

dotycząca roku budżetowego 2023. 
a) Korekta do informacji Prezydenta Miasta Katowice o stanie mienia komunalnego 

dotycząca roku budżetowego 2023. 
6) [DS-1812/24] Sprawozdanie z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta 

Katowice za 2023 rok. 
7) [DS-7/24] Uchwała Nr 4200/IV/69/2024 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Katowicach z dnia 23 kwietnia 2024 r. w sprawie opinii 

o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Katowice sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2023 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 
8) [DS-1806/241 Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 
2023 rok. 

9) [DS-6/24] Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta Katowice za 2023 
rok. 

Pani Przewodnicząca M. WIECZOREK zwróciła się z prośbą o przedstawienie informacji będącej 
przedmiotem obrad połączonych komisji. 

Pani Skarbnik D. LANGE poinformowała, że wszystkie dokumenty okołobudżetowe znajdują się 
w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta Katowice, w zakładce finanse. Następnie 
przedstawiła dane liczbowe dotyczące wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok w działach 
budżetu miasta będących przedmiotem zainteresowania Komisji Edukacji i Komisji Polityki 
Społecznej. Kontynuując pokrótce scharakteryzowała sprawozdanie o kształtowaniu się Wieloletniej 
Prognozy Finansowej miasta Katowice na lata 2023-2045, za 2023 rok. O przedstawienie danych 
zawartych w sprawozdaniu z wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury 
i Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej, wobec którego miasto pełni funkcję 
organu tworzącego za 2023 rok Pani Skarbnik poprosiła Panie Naczelnik Wydziału Kultury oraz 
Wydziału Nadzoru Właścicielskiego. 

Pani Naczelnik J. HERCIG pokrótce omówiła sprawozdanie z wykonania planów finansowych 
samorządowych instytucji kultury, dla których miasto Katowice jest organizatorem lub organem 
współprowadzącym. 

Pani Naczelnik M. STACHURA-JELEŃ przedstawiła sprawozdanie z wykonania planu finansowego 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego „Moja Przychodnia". 

Pani Skarbnik D. LANGE poprosiła Zastępcę Skarbnika o przedstawienie informacji uzupełniającej 
do sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 r. 

Pani Skarbnik A. MOGWIC pokrótce zreferowała informację uzupełniającą do sprawozdania 
z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 r. Podkreśliła, że dokument zawiera dane nt. 
działalności finansowej spółek z udziałem miasta, o przystąpieniu Katowic do fundacji, organizacji, 
stowarzyszeń i związków za 2023 rok, a także o wykorzystaniu środków PFRON i środków Funduszu 
Pracy w 2023 roku. 

Pani Skarbnik D. LANGE zwróciła się z prośbą do Pani Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieniem 
o zreferowanie informacji Prezydenta Miasta Katowice o stanie mienia komunalnego dotyczącą 
roku budżetowego 2023. 
Pani Naczelnik M. WÓJCIK przedstawiła najważniejsze dane dotyczące majątku zawarte w informacji 
o stanie mienia komunalnego miasta Katowice z uwzględnieniem struktury rodzajowo -
wartościowej majątku komunalnego w układzie podmiotowym, a także zmiany w stanie mienia 
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komunalnego w okresie sprawozdawczym. Dodała, że szczegółowe informacje dot. wartości 

księgowych jak i klasyfikacji środków trwałych przedstawiają tabele załączone do przedłożonego 

sprawozdania. 

Pani Skarbnik D. LANGE stwierdziła, że ostatnim punktem z bloku sprawozdawczego jest 

sprawozdanie z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta Katowice za 2023 rok. 

W związku z powyższym zwróciła się z prośbą do Pani Naczelnik Wydziału Rozwoju Miasta 

o przedstawienie ww. dokumentu. 

Pani Naczelnik K. STAŚ wyjaśniła, że sprawozdanie z programu zadań społecznych i gospodarczych 

miasta Katowice obejmuje szczegółowe informacje nt. zadań i zakupów inwestycyjnych, remontów, 

wydatków majątkowych i remontowych, a także realizacji zadań objętych Budżetem Obywatelskim 

oraz Zielonym Budżetem. Następnie omówiła wykonanie wydatków za 2023 rok objętych 

programem zadań społecznych i gospodarczych miasta Katowice, będących przedmiotem 

zainteresowania Komisji Edukacji oraz Komisji Polityki Społecznej. 

Pani Skarbnik D. LANGE poinformowała, że uchwałą Nr 4200/IV/69/2024 z dnia 23 kwietnia 2024 r. 

IV Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach wydał pozytywną opinię 

o przedłożonym przez Prezydenta Miasta Katowice sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok 

wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

Pan Przewodniczący A. SKOWRON otworzył dyskusję w przedmiotowym punkcie porządku obrad. 

Pan radny D. STĘPIEŃ stwierdził, że w ubiegłej kadencji radni z dużą nadzieją przyjęli informacje 

związane z pozyskaniem środków finansowych z UNICEF na pomoc obywatelom Ukrainy. Obawy 

budził jednak fakt, czy uda się te środki odpowiednio zagospodarować. Wszyscy byli pełni podziwu 

dla działań Wydziału Polityki Społecznej w zakresie zagospodarowania tych środków. Zapytał, czy 

uda się te wszystkie środki rozliczyć? Dokumenty wskazują, że tak, ale jak wiadomo ocena tutaj jest 

bardzo skrupulatna. 
Odnosząc się do kwestii termomodernizacji budynków oświatowych stwierdził, że w związku ze 
zmianą zasad finansowania termomodernizacji ze środków UE, z projektu wypadło kilka szkół. 

Zapytał, czy miasto ma pomysł na powrót tych szkół do projektu? Zapowiedzi planowanych realizacji 

rozbudziły emocje zarówno dyrekcji, nauczycieli jak i uczniów, a okazuje się, że nie wszystko uda się 

zrealizować. 
Odnośnie informacji w zakresie sprawozdania SP ZLA „Moja Przychodnia" za 2023 rok stwierdził, że 

to dramatyczny obraz tej instytucji. Radni Komisji Polityki Społecznej już od dłuższego czasu 

z niepokojem przyglądali się jak ta jednostka lecznicza radzi sobie w skomplikowanym systemie 
ochrony zdrowia. Obawy budzi nie sama wysokość straty, tylko skala spadku. W ubiegłym roku była 
to kwota 247 tys. zł straty, a obecnie jest to kwota rzędu 1 mln 800 tys. zł, mimo że NFZ zapłacił 

wszystkie nadwykonania. 

Pan Prezydent J. WOŹNIAK stwierdził, że rzeczywiście udało się w ubiegłym roku pozyskać ponad 
46 mln zł z UNICEF. Za te pieniądze - głównie MOPS, Wydział Polityki Społecznej oraz Wydział 

Edukacji i Sportu przeprowadziły ogromną ilość akcji. Dzięki środkom z UNICEF zrealizowano 

w mieście wiele projektów. Wyremontowano i wyposażono kuchnie w szkołach, przedszkolach 
i w żłobkach, rozszerzono ilość żłobków, udało się nawet kupić dom pod nowy dom dziecka 
(z ul. Rybnickiej dom dziecka został przeniesiony na ul. Pietrusińskiego), którym miasto może się 

pochwalić. Na ten rok do wydatkowania jest ponad 10 mln zł, ponieważ UNICEF kończy działalność 
pomocową na Ukrainie. Ze względu na pojawiające się na świecie krytyczne sytuacje organizacja 
kieruje teraz swoją pomoc do Izraela i do Kazachstanu. 
Jeśli chodzi o wydatkowanie środków, to nie byto żadnych większych problemów w ubiegłym roku. 
Niewykorzystana została bardzo niewielka kwota. W tym roku do wydania jest 10,5 mln zł na różne 

4 



akcje. Stwierdził, że jest przekonany, że miasto wykorzysta te środki maksymalnie. 

Pani Naczelnik K. STAŚ wyjaśniła, że zmieniły się kryteria naboru do dofinansowania, na poziomie 
programu „Fundusze Europejskie dla Śląskiego". Wskazano tam, że w pierwszej kolejności 
dofinansowanie jako dotacje otrzymają obiekty, które są wpisane do rejestru zabytków lub objęte 
Gminną Ewidencją Zabytków. Wybrane zostały spośród dokumentacji, które byty już przygotowane 
lub które były w trakcie przygotowania właśnie te szkoły i one zostaną zgłoszone do dofinansowania. 
Druga ścieżka na tym poziomie regionalnym to jest ścieżka pożyczkowa, ale ten instrument nie został 
jeszcze uruchomiony. Jest jeszcze KPO, które ruszyło i poszczególne nabory są powoli uruchamiane. 
Otworzyła się ścieżka „Zielona transformacja" w której również jest termomodernizacja obiektów 
użyteczności publicznej, przy czym to też jest instrument pożyczkowy, który będzie rozważany na 
poziomie wewnętrznym Urzędu Miasta. Drugi komponent, w KPO dotyczy już stricte oświaty 
i termomodernizacji budynków oświatowych, przy czym tam nałożono takie kryterium, że 
w pierwszej kolejności będą rozpatrywane wnioski tych jednostek, które nie uzyskały 
dofinansowania z norweskich mechanizmów finansowych. Na bieżąco sprawdzane są zatem 
możliwości w tym zakresie, by jak największą ilość miejskich jednostek oświatowych poddać 
termomodernizacji. 

Pani Naczelnik M. STACHURA-JELEŃ przyznała, że poprzednie lata były zdecydowanie lepsze, jeżeli 
chodzi o wyniki finansowe SP ZLA „Moja Przychodnia". Zakład zakończył ubiegły rok stratą na 
poziomie ponad 200 tys. zł, którą udało się zredukować do 12 tys. zł Strata, która jest obecnie 
w wysokości 1 mln 500 tys. zł to koszt wzrostu wynagrodzeń pracowników personelu medycznego 
i pozamedycznego placówki. NFZ w ramach kontraktu nie pokrywa kosztów podwyżek w służbie 
zdrowia, które są określone przepisami. Przy takiej stracie Dyrekcja zakładu podejmuje wszelkie 
starania, żeby zoptymalizować zatrudnienie: są naturalne odejścia na emeryturę, nie są 
przyjmowane nowe osoby, są restrukturyzowane godziny pracy dla osób, które pracują w rejestracji 
i pomagają jako personel medyczny. 

Pan radny Pan T. MAŚNICA zapytał czy środki z UNICEF w wysokości 10,5 mln zł, które są w tym roku 
do wydania zostały już uruchomione i można z nich korzystać? 

Pani Naczelnik J. WOLANIN wyjaśniła, że środki zostały uruchomione zgodnie z planem. Jeżeli chodzi 
o ten rok to głównymi realizatorami są Wydział Polityki Społecznej oraz Wydział Edukacji i Sportu. 
Dodała, że zmienił się sposób rozliczania środków z refundacji na zaliczkowy, zatem już udało się 
pozyskać środki na I kwartał br. na realizację zadań. Obecnie trwa proces rozliczania, jeżeli chodzi 
o Wydział Edukacji i Sportu. Jeżeli chodzi o Wydział Polityki Społecznej to rozliczanie jest na bieżąco 
realizowane. 

Pan radny L. PIECHOTA w nawiązaniu do pytań zadanych Pani Skarbnik na Komisji Rewizyjnej dot. 
subwencji oświatowej zapytał, czy miasto prowadzi ranking szkół o najwyższych kosztach stałych 
ponoszonych na jednego ucznia? Koszty bieżące subwencja pokrywa bowiem w 70%. 
Czy wzrost liczby uczniów z Ukrainy wpłynął pozytywnie czy negatywnie na koszty edukacji i czy 
subwencja jest w ogóle przekazywana na uczniów z Ukrainy i w jakim terminie? 
Czy władze miasta rozważały, czy rozważają rezygnację z rejonizacji w szkołach podstawowych? Żeby 
ewentualnie dywersyfikować te koszty, żeby sprawdzić rzeczywisty ranking tych szkół, które są 
najbardziej popularne/efektywne i cenione przez rodziców, żeby w ten sposób wybrać te szkoły, 
które ew. miałyby być przewidziane do likwidacji lub te, którym należałoby zwiększyć potencjał. 
Czy miasto Katowice ma rozeznanie o ile wzrośnie liczba dzieci w mieście, w związku z nowym 
budownictwem mieszkaniowym np. na Wełnowcu, na Koszutce, przy ul. Słonecznej czy MCK, gdzie 
powstaje kilka tysięcy mieszkań? 
Pan radny poruszył również kwestię Galerii Rondo Sztuki — obiekt będący wizytówką miasta, w ocenie 
Pana radnego obecnie jest mocno niewykorzystany. Zapytał zatem jaki jest stan prawny obiektu, kto 
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ma umowę główną, kto ma umowę dodatkową. Jakie miasto uzyskuje przychody i konkretne 

dochody z tego obiektu? Z informacji jakie Pan radny posiada wynika, że wcześniej była podpisana 

umowa z ASP, która podnajmowała ten obiekt poszczególnym ajentom, ale ze względu na 

nierozwiązany problem, ten obiekt nie jest chętnie dzierżawiony. Chodzi o transport i dostawy 

towarów do tego obiektu. Kiedyś była taka możliwość, że samochody dostawcze stawały wokół 

ronda, teraz te przepisy są ograniczone. Czy ze strony miasta jest jakiś pomysł na rozwiązanie tej 

kwestii? Widać wyraźnie, że ten obiekt nie funkcjonuje tak jak powinien, a na początku rzeczywiście 

działał świetnie. Może należałoby zmienić głównego dzierżawcę? 

Kontynuując zapytał, czy miasto posiada analizę na temat, czy nauczanie domowe wpływa korzystnie 

na budżet miasta, czy nie? W nauczaniu domowym subwencja częściowo wraca do rodziców, nie ma 

kosztów związanych z nauczycielami, z kosztami stałymi szkół itp. Zwrócił uwagę, że często pojawiają 

się uwagi, że państwo nie zwraca w pełni ponoszonych nakładów. Z drugiej strony nie ma jakiś takich 

otwartych przestrzeni dla tego nauczania domowego. Zapytał jaki procent uczniów w nauczaniu 

domowym byłby korzystny dla budżetu miasta? 
Odnosząc się do kwestii koncesji na sprzedaż napojów alkoholowych zapytał w jakim stopniu 

prohibicja w Katowicach (którą popiera), wpłynęła na wysokość wpływów z koncesji do budżetu 

miasta? Czy wpływy z podatku CIT do budżetu miasta, od osób prawnych które posiadają koncesje, 

spadły czy wzrosły? Podkreślił, że najważniejsze są kwestie zdrowia i bezpieczeństwa, ale dobrze 

mieć również taką analizę, ponieważ te pieniądze były przeznaczane na rehabilitację, pomoc 

rodzinom, przeciwdziałanie uzależnieniom. Zatem jak ta „drastyczna" polityka prohibicyjna miasta 

wpłynęła na jego dochody. 
Poruszył również kwestię informacji, która pojawiła się w obiegu publicznym w czasie kampanii 

wyborczej, w której padły zarzuty co do sposobu wykorzystywania lokalu Teatru „Korez". Na jakich 

zasadach i za jaką stawkę jest wynajmowany lokal Teatru „Korez" do celów komercyjnych 

i eventowych? Stwierdził, że chciałby uzyskać jednoznaczne stanowisko w tej kwestii, żeby 

mieszkańcy wiedzieli, że wszystko jest zgodne z prawem i żeby w przestrzeni publicznej nie pojawiały 

się w tym temacie pomówienia. 

Pani Przewodnicząca M. WIECZOREK zaproponowała, aby na przyszłość, jeżeli radni będą mieli tak 

szczegółowe pytania, przekazać je stronie prezydenckiej przed komisją, co pozwoli na przygotowanie 

precyzyjnych odpowiedzi. Odnosząc się do poruszonej kwestii rejonizacji, wyjaśniła, że wynika to 

wprost z zapisów ustawowych. Jeżeli chodzi o nauczanie domowe to nie można na tą kwestię patrzeć 

jedynie przez pryzmat, czy się opłaca, czy nie, ponieważ czasami sytuacja dziecka wymaga nauczania 
domowego. Na piątkowym spotkaniu z Panią Minister Edukacji ten temat został poruszony. 

Przedstawiciele Poradni Psychologiczno-Pedagogicznych nie są zadowoleni z tego, że wydają opinie, 

orzeczenia o konieczności takiego nauczania. Z drugiej strony jest to niezbędne, ponieważ dzieci 

obecnie mierzą się z takimi pakietami doświadczeń i problemów, których nie jesteśmy w stanie sobie 

wyobrazić. 

Pani Skarbnik D. LANGE wyjaśniła, że nie tworzy się w mieście żadnych rankingów w zakresie 
kształtowania się kosztów utrzymania ucznia, bo metody wyliczania subwencji oświatowej mają 

swoje algorytmy wynikające z ustawy. Ta ustawa jasno determinuje kwestie wyliczania subwencji na 

ucznia i na nauczyciela. Nie da się zestawić, jakie koszty generuje np. szkoła podstawowa na Podlesiu 

w porównaniu ze szkołą podstawową w Załężu. To są różne dzielnice i różne uwarunkowania. 

Zadeklarowała, że temat przekaże wiceprezydentowi resortowemu odpowiedzialnemu za edukację. 

Jeżeli chodzi o uczniów z Ukrainy, którzy kształcą się w katowickich placówkach oświatowych, to 

miasto nie dokłada do tych uczniów. Subwencja rządowa na te dzieci jest przekazywana sukcesywnie, 

co miesiąc, decyzją Ministra Finansów. Co do rejonizacji szkół to tutaj pewną kwestię już 
zasugerowała Pani Przewodnicząca. To pytanie również zostanie przekazane prezydentowi 
resortowemu z prośbą o pisemne odniesienie się do tej kwestii. Jeśli chodzi o nauczanie domowe 
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nie można rozpatrywać go tylko w aspekcie ograniczania kosztów stałych (czyli budynków, energii 
itd.), trzeba rozpatrywać to z punktu widzenia całościowego edukacji i konieczności pobytu dzieci 
w placówkach oświatowych, ze względu na szereg absolutnie bezdyskusyjnych walorów edukacji, 
jaka ma miejsce w szkole. Przykładem tej formy nauczania jest Szkoła w Chmurze. Katowice są 
jednym z dwóch miast, obok Warszawy, gdzie działa Szkoła w Chmurze. W Katowicach jest 
zarejestrowanych już 6.000 dzieci z różnych rejonów Polski. Tutaj nie ma żadnej rejonizacji. Szkoła 
w Chmurze jest szkołą niepubliczną, która generuje ogromne koszty dla miasta Katowice. Miasto 
miesięcznie przekazuje tej szkole ponad 4 mln zł, mimo że ta szkoła nie posiada infrastruktury, 
w której pomieściłaby tych 6.000 uczniów. Te dzieci mają kontakt z nauczycielami, pedagogami, 
konsultantami, a ich koszty pokrywa miasta Katowice. 
Odnosząc się do kwestii koncesji trudno powiedzieć, czy prohibicja spowodowała to, że miasto ma 
mniejsze dochody. Na koniec 2021 roku opłata za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych 
w obrocie hurtowym wyniosła 744 tys. zł, a opłata za wydanie zezwolenia na sprzedaż napojów 
alkoholowych w gastronomii wyniosła 7 mln 366 tys. zł. W roku 2022 było to odpowiednio 
3 mln 526 tys. zł w hurcie i 9 mln 270 tys. zł w gastronomii. Wykonanie na dzień 31.12.2023 r. 
wyniosło 10 mln 721 tys. zł w gastronomii i 2 mln 795 tys. zł w hurcie. Widać zatem, że opłaty 
i dochody z tego tytułu nie maleją, ponieważ prohibicja nie dotyczy lokali, tylko sklepów. 

Pan Pełnomocnik M. MACIEJEWSKI stwierdził, że trudno nazwać prohibicję w Katowicach za 
„drastyczną", bo obejmuje tylko 6 dzielnic miasta i dotyczy zakazu nocnej sprzedaży alkoholu 
w sklepach w godz. od 22.00 -6.00. 

Pani Naczelnik J. HERCIG wyjaśniła, że Rondo Sztuki nie jest w zasobach Wydziału Kultury. To MZUiM 
podpisywał umowę użytkowania i jeżeli chodzi o przychody/dochody to należy pytać o to w MZUiM. 
Jeżeli chodzi o Teatr „Korez" to stroną jest Miasto Ogrodów. Zapewniła, że sprawdzi informacje czy 
np. Teatr „Korez" coś podnajmował. Zwróciła uwagę, że zgodnie z umową wszelkie 
wynajmy/podnajmy muszą odbywać się za zgodą dyrektora instytucji. 

Pan radny L. PIECHOTA stwierdził, że prohibicja zawsze pociąga za sobą jakieś konsekwencje 
finansowe. Prohibicja została wprowadzona poprzez lokalne referenda, zyskując akceptację 
społeczną. Radni i urzędnicy powinni finanse brać pod uwagę. 
Odnośnie nauczania domowego poprosił, by nie oceniać i porównywać dwóch form nauczania, bo 
one są równoważne ustawowo i oceniane jako w pełni kompetentne. Z punktu widzenia miasta 
pewne rzeczy mogą być mniej zadowalające, jeżeli chodzi o ocenę skutków finansowych, ale po to 
są radni, żeby to ocenić i ewentualnie pewne rzeczy naprawiać. Zdaniem Pana radnego, takie analizy 
też trzeba robić, nie ze względu na to, żeby dzieci pozbawiać dostępu do tej infrastruktury szkolnej. 
Jeżeli są rodzice, którzy się na taką metodę nauczania decydują to widocznie mają ku temu powody, 
widzą korzystne i pozytywne przesłanki oraz efekty tego nauczania. Wiele dzieci potrzebuje pełnej 
integracji, która ma miejsce w szkołach publicznych i niepublicznych, które dotychczas 
funkcjonowały. 
Jeżeli chodzi o ranking szkół, czy formę analizy to pozwoli ona pokazać jakie są np. koszty stałe danej 
placówki, z czego one wynikają i co można zrobić by je zoptymalizować, czy też ilu uczniów uczęszcza 
do danej szkoły w stosunku do wielkości budynku placówki. To pozwoli na uzasadnienie ewentualnej 
likwidacji szkoły, gdy znane są wcześniej jakieś przesłanki i powody. 

Pani Przewodnicząca M. WIECZOREK wobec braku dalszych pytań i uwag ze strony Państwa radnych 
poddała projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok pod głosowanie. 

Komisja Edukacji po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok, 
jednogłośnie -8 głosów „za" - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
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Następnie Pan Przewodniczący A. SKOWRON poddał pod głosowanie projekt uchwały Rady Miasta 

Katowice w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu miasta 

Katowice za 2023 rok. 

Komisja Polityki Społecznej w głosowaniu: 7 głosów „za" jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok. 

W kolejności Pani Przewodnicząca M. WIECZOREK poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady 
Miasta Katowice w sprawie przyjęcia sprawozdania z programu zadań społecznych i gospodarczych 

miasta Katowice za 2023 rok. 

Komisja Edukacji po zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie 
przyjęcia sprawozdania z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta Katowice za 2023 
rok, jednogłośnie -8 głosów „za" - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Kończąc procedurę związaną z opiniowaniem sprawozdania Prezydenta Miasta Katowice 
z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok, Pan Przewodniczący A. SKOWRON poddał pod 
głosowanie projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia sprawozdania z programu 
zadań społecznych i gospodarczych miasta Katowice za 2023 rok. 

Komisja Polityki Społecznej w głosowaniu: 7 głosów „za" jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia sprawozdania z programu zadań 
społecznych i gospodarczych miasta Katowice za 2023 rok. 

Pani Przewodnicząca M. WIECZOREK poinformowała, że kolejne posiedzenie Komisji Edukacji 
zaplanowane zostało na dzień 11.06.2024 r. o godz. 13.00. Na tymże posiedzeniu przyjmowany 
będzie plan pracy komisji na II półrocze br. W związku z powyższym zwróciła się z prośbą 
o przygotowanie tematów, nad którymi Państwo radni chcieliby się pochylić i przesłanie ich do Biura 
Rady Miasta. W związku z faktem, że kolejne punkty porządku obrad dotyczą zagadnień będących 
przedmiotem zainteresowania Komisji Polityki Społecznej Pani Przewodnicząca zakończyła 
posiedzenie Komisji Edukacji dziękując zebranym za udział. 

Ad. 3. Opiniowanie projektów uchwał: 

Ad. 1) Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z realizacji „Programu współpracy miasta Katowice z organizacjami pozarządowymi na 2023 
rok". 

Pan Przewodniczący A. SKOWRON stwierdził, że zostało przygotowane bardzo dobre sprawozdanie, 
z imponująca kwotą ponad 63 mln zł, jaką miasto przeznaczyło na współpracę z organizacjami 
pozarządowymi, na realizację zadań dla mieszkańców, w których cały sektor NGOS wyręcza 
samorząd, podziękował za to, że bardzo dobrze działa program na wkład własny - dzięki wkładowi 
własnemu w wysokości 350 tys. zł, katowickie organizacje pozarządowe zyskały ponad 
1 mln 300 tys. zł. 

Wobec braku pytań ze strony Państwa Radnych, Pan Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały 
pod głosowanie. 

Komisja Polityki Społecznej w głosowaniu: 6 głosów „za" pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały Rady Miasta w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji „Programu współpracy miasta 
Katowice z organizacjami pozarządowymi na 2023 rok". 

Radna Pani Magdalena Skwarek głosowała tradycyjnie, radny Adam Warmuz nieobecny. 
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Ad. 2) Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie ustalenia wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego wypłacanego dla strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej 
z budżetu miasta Katowice. 

Pan Przewodniczący A. SKOWRON przedstawił zebranym projekt uchwały i poinformował, że 
wysokość ekwiwalentu pieniężnego nie uległa zmianie. 

Wobec braku pytań ze strony Państwa Radnych, Pan Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
Komisja Polityki Społecznej w głosowaniu: 6 głosów „za" pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały Rady Miasta w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego wypłacanego dla 
strażaka ratownika ochotniczej straży pożarnej z budżetu miasta Katowice. 
Radny Adam Warmuz nieobecny. 

Ad. 3) Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia sprawozdania 
Prezydenta Miasta Katowice z wykonania Miejskiego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 r. 

Wobec braku pytań i uwag ze strony Państwa Radnych, Pan Przewodniczący Komisji poddał projekt uchwały 
pod głosowanie. 
Komisja Polityki Społecznej w głosowaniu: 6 głosów „za" pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały Rady Miasta w sprawie przyjęcia sprawozdania Prezydenta Miasta Katowice z wykonania 
Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2023 rok. 
Radny Adam Warmuz nieobecny. 

Ad. 4) Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia sprawozdania 
z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy zastępczej za 2023 rok. 

Pytania Radnych: 
Pan Przewodniczący A. SKOWRON: czy mamy taki stan, że generalnie w Katowicach brakuje rodzin 
zastępczych? Czym różni się zawodowa rodzina zastępcza od niezawodowej? 

Pani Naczelnik J. WOLANIN: tak, generalnie brakuje nam cały czas rodzin zastępczych, mimo 
podejmowanych licznych działań. 

Pani Dyrektor A. TREPKA: rodzina zastępcza spokrewniona jest zakładana przez najbliższych 
krewnych np. dziadków czy dorosłe rodzeństwo, gdy np. biologiczni rodzice zmarli lub zostali 
pozbawieni praw rodzicielskich lub nie sprawują właściwej opieki nad dziećmi. 
Rodzina zastępcza niezawodowa składa się z krewnych niebędących wstępnymi lub rodzeństwem 
dziecka bądź z osób niebędących spokrewnionymi z dzieckiem. Przyjmują oni zgodnie z przepisami 
opiekę maksymalnie nad 3 dzieci. Nowi rodzice nie rezygnują ze swojej pracy, co oznacza, że nie 
pobierają także za to wynagrodzenia. 
Rodzina zastępcza zawodowa —jeden z rodziców rezygnuje z pracy zawodowej, aby w pełni poświęcić 
się wychowywaniu dzieci, za co otrzymuje wynagrodzenie i świadczenia (od 1.06. będzie wzrost tego 
świadczenia z 1.361 zł do 1.517 zł). 
Pani Dyrektor MOPS poinformowała, że jest deficyt miejsc w placówkach opiekuńczo-
wychowawczych, czyli w tzw. domach dziecka, jak również deficyt rodzin zastępczych i przyznała, że 
z taką sytuacją nie spotkała się w swojej długoletniej karierze zawodowej. Obecnie mamy 25 dzieci 
oczekujących w domu rodzinnym na umieszczenie w pieczy zastępczej. Z powodu deficytu miejsc 
podejmujemy szereg działań: przekształcamy rodziny niezawodowe w rodziny zawodowe, tworzymy 
rodziny pomocowe i ten temat jest bardzo newralgiczny i wrażliwy. 

Pani radna M. SKWAREK: to jest temat mi bliski od wielu lat. Uważam, że niewystarczająca promocja 
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rodzicielstwa zastępczego to nie jest problem tylko naszego miasta, tylko problem ogólnopolski. 

Dotychczas prowadzone akcje promocyjne, mimo wysokich kosztów, nie przyniosły oczekiwanych 

efektów. Chciałabym się dowiedzieć, ile ogółem dzieci z postanowieniem sądu oczekuje na 

umieszczenie? Podejrzewam, że chodzi o ok. 200 dzieci. 

Pani Dyrektor A. TREPKA: na dzień dzisiejszy mamy 29 dzieci z postanowieniem sądu, których nie 

ma gdzie umieścić. 

Pani radna M. SKWAREK: w tym temacie były prowadzone rozmowy na poziomie aglomeracji jak 

w takich sprawach miasta mogą sobie pomagać, gdy np. w ościennym mieście znajduje się miejsce 

dla dziecka w pieczy zastępczej. Czy miasto Katowice działa w taki sposób i czy jest to umocowane 

prawnie? 

Pan radny T. MAŚNICA: na ile jesteśmy w stanie jako miasto wzmocnić promocję, w jakich akcjach 

i w jakiej przestrzeni? Faktycznie, przy okazji różnych wydarzeń, eventów społecznych wmieście tego 

nie widać, ale to nie znaczy, że nic się nie dzieje. Na przykład podczas Święta Kwitnących Głogów 

w Ligocie, w którym uczestniczę mógłby zaistnieć taki punkt informacyjny. Czy miasto ma takie 

zasoby i środki? Bo to są ludzie, których trzeba oddelegować do pracy w weekendy, jakie są 

możliwości zwiększenia tego? 

Pani Dyrektor A. TREPKA: o tym cały czas myślimy i faktycznie tam, gdzie tylko możemy, to się 
pojawiamy. W tej chwili nawiązaliśmy współpracę z Galerią Katowicką „Silesia", która udostępni nam 

część pomieszczeń w weekendy, gdzie moi pracownicy będą się udzielać w temacie promocji pieczy 

zastępczej. W czasie pikników/festynów rodzinnych prowadzonych przez Wydział Polityki Społecznej 

jest grupa dotycząca rodzin zastępczych, promująca rodziny zastępcze, są to pracownicy Centrum 
Poradnictwa Metodyki i Strategii i z Zespołu Pieczy Zastępczej. Staramy się robić co możemy, 

nagłaśniać akcję w mediach, przez Kościół (jeździliśmy do proboszczów miast ościennych, 

wystosowaliśmy list do biskupa), były artykuły w gazecie „Nasze Katowice", wyszliśmy z informacją 
do inwestorów i do przedsiębiorców. Liczę, że ze strony Państwa Radnych powstaną jakieś super 
pomysły, które będziemy się starali wprowadzić w życie. W temacie pieczy zastępczej cały czas 
korespondujemy. Ostatnio odpisywaliśmy sędziemu, który niepokoił się o dziecko, które jest w domu 

rodzinnym, bo nie ma dla niego miejsca, żeby je gdzieś umieścić. W sprawie umieszczenia tego 

dziecka wystosowaliśmy wiele pism do innych miast i powiatów i na wszystkie dostaliśmy odpowiedź 

o braku miejsc. Pracuję bardzo długo w pomocy społecznej i nigdy nie doświadczyłam takich sytuacji 

i emocji, jak o tym mówię, ponieważ zdaję sobie sprawę, że te dzieci pozostają w rodzinach trudnych. 

W tej chwili udało nam się umieścić 2 małych dzieci z postanowieniem z lipca 2023, dlatego Szanowni 
Państwo Radni, gdzie tylko możecie to wspominajcie o pieczy zastępczej, być może spotkacie rodziny, 

które nie znają tego problemu, a byłyby zainteresowane, więc odsyłajcie ich do pracowników MOPS 

Katowice. Wiadomo, że trzeba przejść kwalifikacje, bo przecież my też nie możemy oddać dzieci do 
rodziny, która ma jakieś dysfunkcje, czy nie realizuje swoich zadań w stosunku do własnych dzieci. 

Pan radny T. MAŚNICA: obiecuję, że zrobimy burzę mózgów i być może przedstawimy pewne 
rozwiązania do przeanalizowania, żeby wesprzeć ten proces, żeby faktycznie ten temat się bardziej 
rozszerzył w przestrzeni publicznej. 

Pani radna M. SKWAREK: wydaje mi się, że zmiana formy, wybrzmienia tego, dostosowanie tego do 
dzisiejszych realiów może mieć znaczenie. Nawet jedna osoba, która na scenie przedstawi temat 

inaczej, być może zachęci innych, zmieni u kogoś myślenie. Ile wynosi średni czas oczekiwania na 
umieszczenie w chwili obecnej? 

Pani Dyrektor A. TREPKA: czas oczekiwania jest około roku. Jak mamy małe dzieci pozostawione 
w szpitalu (przeważnie jedynacy) to dla nich mamy 2 pogotowia rodzinne. Jak tylko uda się nam 

zgłosić te maleńkie dzieci do adopcji, to powierzamy je najpierw do rodzin pomocowych, płacimy im 
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wynagrodzenia, żeby to dziecko już do nich trafiło, żeby nam się zwalniały miejsca w pogotowiach 
rodzinnych. Mamy ogromne przepełnienia w pogotowiach rodzinnych i w rodzinach zastępczych, 
ponieważ one mogą mieć 3 dzieci, z wyłączeniem rodzeństw, a w rzeczywistości mają 7-8 dzieci, 
nawet 9, dlatego z wielką nadzieją oczekuję współpracy z Państwem Radnymi. 

Pani Naczelnik J. WOLANIN: te rodziny na każdym kroku są doceniane i np. jutro jest spotkanie Pana 
Prezydenta z rodzinami zastępczymi. Żadne miasto w Polsce nie przekazuje tak wysokiej pomocy 
finansowej jak Katowice. Decyzją Pana Prezydenta rodzina zastępcza, która ma powyżej 4 do 7 dzieci, 
otrzyma dodatkowo 1.000 zł na każde dziecko. 

Pan Przewodniczący A. SKOWRON: jaka jest wysokość świadczeń dla rodzin zastępczych? 

Pani Dyrektor A. TREPKA: do pierwszego roku pracy rodzina zawodowa zastępcza dostaje brutto 
5.500 zł, a od 1.06. będzie to 6.127 zł. Pogotowie rodzinne ma 8.184 zł i jeżeli ma powyżej 3 dzieci 
to płacimy dodatek w wysokości 1.364 zł (20% wynagrodzenia) + pomoc na każde dziecko. Zgodnie 
z uchwałą Rady Miasta dopłacamy 1.500 zł rodzinie, która ma od 1 roku do 4 lat pracy; od 1.06. 
wynagrodzenie zawodowych rodzin zastępczych będzie wynosić 7.798 zł (choć według ustawy jest 
to 4.100 zł), natomiast my uważamy, że rodzina zawodowa zastępcza pracuje całodobowo i nie 
można tego porównywać ze standardowym wynagrodzeniem, bo my nie pracujemy całą dobę; 
rodzina zawodowa zastępcza za pracę powyżej 4 lat otrzymuje 8.312 zł, a pogotowia rodzinne 12.369 
zł. Wynagrodzenie zawodowej rodziny zastępczej i pogotowia rodzinnego wzrasta o 1.000 zł po 
przyjęciu każdego dziecka powyżej 3. 

Pan radny L. PIECHOTA: rodziny zastępcze z dużą ilością dzieci mają duże zniżki z Karty Dużej Rodziny 
np. za zużycie prądu, natomiast od 1 lipca wygasają im zniżki z dodatku energetycznego, a wiadomo, 
że zużycie mediów w dużych rodzinach jest bardzo duże. Czy miasto w tych obszarach nie przewiduje 
innych dodatków? 

Pani Dyrektor A. TREPKA: rodzina zawodowa otrzymuje środki na utrzymanie lokalu mieszkalnego, 
co wynika z ustawy, natomiast te rodziny nie kwalifikowały się do dodatku energetycznego ze 
względu na dochód. 

Wobec braku dalszych pytań ze strony Państwa Radnych, Pan Przewodniczący A. SKOWRON poddał projekt 
uchwały pod głosowanie. 
Komisja Polityki Społecznej w głosowaniu: 5 głosów „za" pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia sprawozdania z efektów pracy organizatora 
rodzinnej pieczy zastępczej za 2023 rok. 
Nieobecni: Damian Stępień i Adam Warmuz. 

Ad. 5) Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia Programu 
Ochrony Zdrowia Psychicznego dla miasta Katowice na lata 2024-2030. 

Pytania Radnych: 
Pan Przewodniczący A. SKOWRON: co się takiego zadziało, że w jednym roku wzrasta nam 
w Katowicach o 7.000 ilość osób leczonych ambulatoryjnie, kiedy w województwie jest wzrost rzędu 
20%. 

Pani Naczelnik J. WOLANIN: to są statystyki od podmiotów leczniczych z miasta Katowice dotyczące 
mieszkańców różnych miast, leczonych w Katowicach. Od 2020 roku, po pandemii jest 
odnotowywany duży wzrost osób z problemami psychicznymi (nerwice, depresje, uzależnienia, 
skutki izolacji) leczonych w podmiotach stacjonarnych jak i podmiotach zamkniętych, co ma 
odzwierciedlenie w statystykach. 

Pani radna M. SKWAREK: wydaje mi się, że rolą naszej komisji w tej kadencji będzie przeciwdziałanie 
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szeroko rozumianym wszystkim kryzysom psychicznym. Ten temat wydaje się być przerobiony na 
wszelkie sposoby, a ja myślę, że on jeszcze raczkuje, tym bardziej że dzisiaj rozumienie kryzysów 

psychicznych jest zupełnie inaczej definiowane, niż kilka lat temu. 

Ogromna rzesza ludzi zaczęła odczuwać skutki pandemii, czy z innych powodów i będzie musiała 
podejmować leczenie. Tego już nie zatrzymamy i kiedyś kojarzyliśmy nerwice, depresje z czymś 
twardszym, czyli z chorobą psychiczną, dzisiaj wiemy, że każdy z nas może skorzystać z takiej pomocy, 
nie mówię, że każdy z nas korzysta. 
Myślę, że to jest ogromna rola, między innymi naszej komisji i w ogóle radnych, żebyśmy podjęli 
działania dotyczące przeciwdziałania chorobom psychicznym. 

Pan radny L. PIECHOTA: odnośnie dużej ilości osób leczonych ambulatoryjnie, o czym mówił Pan 

Przewodniczący Komisji, to chciałem zasygnalizować, że do naszych miejskich poradni 
psychologiczno-pedagogicznych i do poradni rodzinnej dla młodzieży są bardzo duże kolejki, żeby 
dostać się na terapie. Sądy wydają w tej chwili bardzo dużo decyzji nakazujących jednemu 
z rodziców, który chce objąć dziecko opieką pełną albo czasową, przejście kursu/terapii. 

Pani radna M. SKWAREK: potwierdzam, chodzi o sądownie narzucane kursy rodzicielskie, gdzie sądy 
oczekują podniesienia kompetencji pedagogicznych rodziców na kursach w poradniach, w celu ich 
zweryfikowania. Niestety, spora część tych osób nie podejmuje w ogóle takich działań pomimo 
zalecenia przez sąd, tłumacząc to tym, że są duże kolejki do poradni. 
Tutaj pojawia się potrzeba zintensyfikowania działań informacyjnych dla mieszkańców. Nie wszyscy 
korzystają z pomocy MOPS, nie wszyscy tam trafiają więc może warto wizerunek MOPS ocieplić 
i odciążyć go od takich działań. 

Pan Przewodniczący A. SKOWRON: przed nami 5 lat pracy w Radzie Miasta i zapowiada się, że 
będzie to ciekawy i merytoryczny czas. 
Wobec braku dalszych pytań ze strony Państwa Radnych poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Komisja Polityki Społecznej w głosowaniu: 5 głosów „za" pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały Rady Miasta Katowice w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla 
miasta Katowice na lata 2024-2030. 
Nieobecni: Damian Stępień i Adam Warmuz. 

Ad. 4. Sprawy bieżące i wolne wnioski: 
Pan Przewodniczący A. SKOWRON przedstawił sprawy bieżące: 
1) terminy Komisji Polityki Społecznej zostały wyznaczone w dniach: 4.06., 9.07., 3.09., 8.10., 5 i 26.11., we 
wtorki, o godzinie 13:00 w sali 4.5. 

2) w związku z przyjęciem w czerwcu planu pracy jest prośba o propozycje tematów. Część naszego planu 
pracy stanowią rzeczy wniesione przez Stronę Prezydencką, czyli projekty uchwał, ale w pozostałej części 
mogą to być tematy zaproponowane przez członków komisji. 
W danym roku jedno posiedzenie komisji będzie wyjazdowe. 

Nie wniesiono wolnych wniosków. 

Ad. 5. Zakończenie posiedzenia. 
Pan Przewodniczący A. SKOWRON podziękował radnym za aktywność podczas obrad komisji, Panu 
Prezydentowi, naczelnikom wydziałów merytorycznych i P. Dyrektor za udzielenie wyczerpujących wyjaśnień. 

Na tym posiedzenie zakończono. 
Przewodnicząca Przewodniczący 
Komisji Edukacji Komisji Polityki Społecznej 

Magdalena WIECZOREK Adam SKOWRON 
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